
UCHWAŁA NR IX/40/2011 

Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 

z dnia 31 maja 2011 roku 

w sprawie apelu przeciwko zaniechaniu realizacji bu dowy obwodnicy drogowej 
Nowego Miasta Lubawskiego 

 

Na podstawie art. 7 ust. 1 pkt 2 i art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                    
o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 ze zm. ) oraz § 17 ust. 2 pkt. 
4 Statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie,  

Rada Gminy  

uchwala co następuje: 

§ 1. 1. Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie wyraŜa stanowczy 
protest przeciwko zaniechaniu budowy obwodnicy drogowej Nowego Miasta Lubawskiego 
i apeluje do podmiotów odpowiedzialnych za realizację tej inwestycji do podjęcia działań 
niezbędnych do jej wykonania. 

2. Uzasadnienie apelu określonego w ust. 1 zawarte jest w załączniku do niniejszej 
uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

§ 3. Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

Roman Biegajski  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



uzasadnienie  
do uchwały nr IX/40/2011 w sprawie apelu przeciwko zaniechaniu realizacji budowy 

obwodnicy drogowej Nowego Miasta Lubawskiego 
 

Za pomocą i pośrednictwem uchwały nr IX/40/2011 zgłaszamy zdecydowany protest w 
odniesieniu do informacji o zagroŜeniu realizacji inwestycji „Budowa obwodnicy Nowego Miasta 
Lubawskiego”. 

Jako Rada Gminy sprzeciwiamy się by w/w przedsięwzięcie zostało wstrzymane, a w 
konsekwencji wyeliminowane całkowicie. Na podstawie dostępnych informacji mamy pełną 
świadomość, Ŝe jeŜeli teraz ta inwestycja nie ruszy, to w zasadzie szansy na jej reaktywację nie 
będzie. 
 Nasza Gmina jest przecięta, a tym samym odcięta intensywnym ruchem samochodów po 
drodze krajowej nr 15, korkujących się w okolicach miasta jak i samym mieście Nowym Mieście 
Lubawskim, wynikiem konieczności przejazdu przez jedyny w okolicy most na Drwęcy o 
odpowiedniej nośności dla ruchu TIR-ów. 
 Obecny przebieg drogi rujnuje Gminę i miasto Nowe Miasto Lubawskie fizycznie – 
zatruwanie atmosfery, zniechęcenie do osiedlania się oraz technicznie – brak przejezdności, 
niszczenie budynków i samej drogi. ZagroŜenie Ŝycia mieszkańców Gminy jest bardzo duŜe i jest 
spowodowane bezpośrednio stopniem intensywności ruchu (bardzo duŜy) oraz bardzo słabą 
infrastrukturą towarzyszącą: 
- brak chodników w miejscowościach, gdzie „15” biegnie przez sam środek, 
- brak zatok autobusowych, przejść dla pieszych, sygnalizacji i oznakowania.  

Mieszkańcy Nowego Miasta Lubawskiego oraz sąsiednich gmin dotkniętych problemami 
drogi krajowej nr 15, z wielką nadzieją oczekują realizacji Programu Operacyjnego „Rozwój Polski 
Wschodniej”, a w tym budowy obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. Prosimy, aby Państwo 
zrozumieli, iŜ przedsięwzięcie to wyeliminuje w duŜej mierze w/w zagroŜenia oraz tragiczne w 
skutkach wypadki komunikacyjne. 
 Jednocześnie naleŜy zaznaczyć wymiar ekonomiczny dla Gminy, która jest bardzo słabo 
uprzemysłowiona, wskutek feralnego ograniczenia dostępu do drogi krajowej nr 15. Mieszkańcy 
liczą na to, aby umoŜliwić im wreszcie normalne funkcjonowanie oraz wyrównanie szans z lepiej 
zlokalizowanymi i odpowiednio skomunikowanymi Gminami. 
 Droga nr 15 jest główną drogą słuŜącą komunikacji powiatów i Gmin naszego regionu, 
niestety poruszanie się po odcinku biegnącym  przez Nowe Miasto Lubawskie  pozostawia wiele 
do Ŝyczenia o czym wspominaliśmy wcześniej. Miasto Nowe Miasto Lubawskie jest głównym 
ośrodkiem miejskim naszej Gminy, ale poruszanie po nim, dostanie i wydostanie się z niego to 
koszmar.  
 Nie zgadzamy się całkowicie z uzasadnieniami blokującymi inwestycje i dziwimy się, Ŝe 
przepisy prawa pozwalają na wstrzymanie przedsięwzięcia z tak trywialnych i przyziemnych 
powodów. Skutki decyzji negatywnej w tej sprawie mogą okazać się klęską władz na kaŜdym 
poziomie administracji.  
Apelujemy do wszystkich mocodawców kompetentnych w tej sprawie o rozwagę. 

 
Rada Gminy jednogłośnie wyraŜa stanowczy protest przeciwko zaniechaniu, a w 

konsekwencji stracie szansy miasta Nowego Miasta lubawskiego i Gmin okolicznych na budowę 
obwodnicy. 

Informujemy, Ŝe to przedsięwzięcie jest jednym z najwaŜniejszych dla nas jako samorządu i 
mieszkańców Gminy bez realizacji, którego będziemy borykać się z coraz większymi problemami, 
a Państwo będą mieć na sumieniach ofiary wypadków, których przyczyną jest obecna sytuacja.  
 


